

rockschool®

启蒙级教学大纲指南

电吉他 |电贝司 | 架子鼓 2014-2018

目录

3
3
3
3
3
4
4
4
5
6

前言

欢迎使用 Rockschool Entry Level 2 (Premiere) 启蒙级教学大纲指南。本指南为老师和学生、以及参加认证的考生提供参加启蒙级认证的实用信息。

Rockschool 官方网站上有关于如何参加认证、各项政策和流程的详细说明。网址: www.rslawards.com.cn

Rockschool 启蒙级认证所使用的配套教材是"Rockschool Let's Rock"系列教材(电吉他、电贝司和架子鼓)。

认证的内容

该级别的认证适用于三种乐器: 电吉他、电贝司和架子鼓。

该级别的认证仅适用于演奏证书,没有综合等级认证。

认证过程中,考生需要演奏五首 Let's Rock 教材中的曲子。

- 曲目1
- 曲目 2
- 曲目 3
- 曲目 4
- 曲目 5

认证的时长

认证的时长为10分钟。

自选曲目

该级别的认证不允许使用自选曲目。

在 Let's Rock 电吉他、电贝司和架子鼓的教材中,各有 6 首曲目可选;此外教材末尾还有 3 首合奏作品。考生需要从这 9 首作品中挑选 5 首参加认证。

关于曲目,如果有任何问题,请发邮件至: info@rockschool.com.cn

关于记谱

考生需要严格按照教材上的记谱进行演奏。该级别没有即兴演奏的要求。

评分规则

- 每首曲目的演奏满分为20分
- 评分方式为: 通过或不通过。每首曲目的最低得分为 12 分(即合计 60 分)为通过。

评分标准

- 通过: 60%
- 不通过: 1-59%
- 未达标: 0

具体评分标准请见第5页。

设置伴奏录音的音量

在开始认证之前,考官会请考生跟着伴奏录音演奏几小节,调试伴奏录音的音量。调试满意之后,在整个认证过程中都不会再调整音量。

评分标准

每首曲目的得分	
通过	• 整体基本技巧表现稳定
(12-20分)	● 节奏稳定
	● 律动稳定
	• 能完全按乐谱演奏
	• 具有连贯性,和伴奏录音同步
	• 表演时具有自信
不通过	• 基本技巧表现不稳定
(1-11分)	• 不够连贯,绝大部分节奏不准确
	• 律动不明显
	• 绝大部分时候不能按记谱演奏
	● 同步性差
	• 表演时缺乏自信
	• 演奏时有缺音或不完整的情况
不达标	• 放弃演奏的情况下为0分
0分	

Rockschool 现代音乐水平测试规定

Rockschool Exam Regulations

1. It is the responsibility of the entrant to read and abide by these regulations and to ensure that all those connected with the examination are aware of all relevant information. Entries will be accepted by Rockschool only in accordance with these regulations and our terms and conditions, and in all matters the decision of Rockschool is final.

代理机构(下称机构)须仔细阅读并遵守本规则;请确保所有与认证相关的信息都已知晓并得到确认。Rockschool(以下简称 RSL)仅在实际情况与本规则和 RSL 条款规定一致的情况下与机构进行合作,并保留最终解释权。

- 2、Rockschool exams are open to all candidates, irrespective of age and without previously having taken any other grade in the same subject in accordance with our Equal Opportunities policy. 在符合 RSL 平等机会政策前提下,考生均可报名参加 Rockschool 认证,报考资格不受年龄和是否已获得相同科目其他认证评级结果的限制。
- 3. Full payment and relevant documentation must be submitted, via the Rockschool online entry system, on or before the chosen exam period's closing date. If late entries are received a £15 fee will be applied to each candidate

请在认证科目报考截止日期当天或之前通过 RSL 在线登录系统进行相关材料的提交,并完成全额付款。若逾期未完成材料提交或付款,将向机构加收每位考生 15 英镑逾期手续费。

- 4、The late fee is non-refundable and does not guarantee that Rockschool can fit the exam in the current exam period. Rockschool reserves the right to defer the exam until the next available period once it has been clearly ascertained that no space is available in the current period. 逾期手续费不可办理退款。如果发生逾期提交材料或付款的情况,RSL 并不保证在当期认证期安排认证。如果出现考位不足,不能为逾期提交材料或付款的考生安排认证的情况,RSL 保留将该考生的认证延期至下一季进行的权利。
- 5. Rockschool reserves the right to withhold the release of examination results and certificates until any outstanding fees are cleared. This will include any fees incurred for changing exam dates or upgrading exams.

如果出现费用未结清的情况,RSL 保留暂停发放认证结果和认证资格的权利。此处所指费用包括由于考生要求变更认证日期或提升认证级别所产生的费用。

6. Sessions within the exam period may include any date between the start and end of that period inclusive of school days, weekends and school holiday periods. Entrants must indicate clearly on their application if they are not available for any part of these.

每次认证期起止时间之内的任意日期,包括教学日、周末或学校假期,RSL均有可能安排认证 场次。如果考生在某一时间段内无法参加认证,请代理机构在认证申请时做出明确说明。

7. Entrants are requested to provide a minimum of 21 days availability when applying for a Rockschool exam. Entrants who do not provide this cannot be guaranteed an exam in their chosen period.

代理机构帮助考生申请 Rockschool 认证时,须提供考生不少于 21 天的可出席认证的日期。对于不能按照要求提供考生认证时间的机构,RSL 并不保证在当期认证期内顺利安排考生的认证。

8、Entrants will be responsible for supplying to Rockschool accurate candidate information. Any changes to candidate information or availability will only be accepted in writing by email or letter. 代理机构须向 RSL 提供准确的考生个人信息。任何个人信息的变动要求都必须通过电子邮件或者邮寄信件提出。

- 9、Names on certificates will be as on the candidate/s exam appointment. A £10 fee will be charged if: a) Any amendments to the name are made after production of certificates due to error in the information given to Rockschool b) A replacement certificate is requested due to loss or damage 证书上印制的被授予人姓名由考生在申请认证时指定。如果出现以下情况,将产生 10 英镑的额外费用: 1)在证书制作完成之后,由于之前提供给 RSL 的信息错误,导致需要改正姓名的情况; 2)由于证书损毁,要求重新发放证书的情况。
- 10、Cancellation of an exam will results in loss of the exam fee. Full or partial refunds will only be given at the discretion of the Rockschool senior management. 取消认证将造成认证费用的损失。RSL 高级管理部门将酌情对取消认证的情况进行全额或部分金额的退款处理。
- 11、Any changes to an exam date or time after it has been scheduled will incur a sliding scale of fees. £15 more than one month before the exam £25 within fourteen days of the exam. Any changes to an exam schedule can only be made by a Rockschool Exams Officer. 若要求更改认证时间,RSL 将根据提出更改申请的时间按比例收取费用:早于认证 1个月提出申请,收取 15 英镑;认证前 2周之内提出申请,收取 25 英镑。由学校认证办公室最终确认认证时间是否更改成功。
- 12、If the entrant wishes to move an exam to another exam period once it has been scheduled they will incur a charge of half the exam fee. 认证日程一旦安排完毕,若机构为考生申请将认证延迟至下一认证期,考生需额外支付 50%的
- 认证费用。
- 13、Photocopying of any material to facilitate page turns in the exams is allowable. Examiners will not be able to page turn for candidates. 允许考生使用复印件在认证中进行乐谱翻页。认证中考官将不会帮助考生翻页。
- 14、Candidates wishing to use digital Rockschool materials in the exam must ensure that the metronome and scroll bar are switched off
- 考生若要在认证中使用 Rockschool 数码材料,请确保关闭节拍器功能和滚动条。
- 15、Candidates must bring two copies of music to the exam for any Free Choice Pieces. Scores must be fully staff notated and backing tracks must be without the examined part. 如考生使用教材外的曲目参加认证,须携带两份乐谱。认证中仅限使用五线谱;如果使用伴奏带,请确保伴奏带中无考生在认证中演奏的部分。
- 16. Only the examiner and the candidate are allowed to be present in the examination room. Exceptions to this will be Rockschool moderators, official Rockschool approved translators and official Rockschool approved assistants of special needs candidates. Teachers and parents will not be allowed into the room during the exam.
- 认证中,考场内除考生和考官之外严禁其他人入内; RSL 主持人、学校官方批准的翻译人员和学校官方批准的考生特殊协助人员除外。考生的老师或家长禁止在认证中进入考场。
- 17. Any entrants who have candidates with special educational needs must notify the Rockschool office of any special provision needed prior to the exam. Written medical evidence must be provided to Rockschool at time of application.
- 考生若有特殊的教育要求,机构须在认证前通知 RSL 办公室并说明特别要求。如有需要,在申请认证时须向 RSL 提供书面的医疗机构证明。
- 18. Rockschool operates a quality assured appeals process. Full details of this appeals process and appeals form can be found at www.rslawards.com
- RSL 提供申诉流程并保证质量。您可以访问 www.rslawards.com 详细了解申诉流程并下载申诉表格。